
Jatkuvan oppimisen digitaalinen palvelukokonaisuus 

Ohjausryhmän kokous 31.10.2022  

Aika: klo 12.30-14.30 

Paikka: Teams 

Kutsutut: JOD-hankkeen ohjausryhmän jäsenet, varajäsenet sekä asiantuntijajäsenet 

 

Paikalla: 

Felt Teija (pj, TEM) 

Aalto Sami (OKM), Hyvönen Ilmari, Kauppi Jari (OKM), Kuoppala Mikko (TEM), Kupila Pauliina 

(OKM), Kytölä Tomi (OKM), Lehtovaara Heidi (OKM), Nordlund Hanna (STM), Nygren Päivi (STM), 

Pirhonen Eeva-Riitta (OKM), Salminen Tiina (TEM), Sierimo Carolina (STM), Virtanen Markku (TEM) 

Asiantuntijajäsenet: Nokkanen Erja (OPH), Westerlund Jaakko (KEHA)  

 

1) Kokouksen avaaminen 

Jatkuvan oppimisen digitaalinen palvelukokonaisuus -hankkeen (myöhemmin JOD-hanke) 
ohjausryhmän varapuheenjohtaja, työmarkkinaneuvos Teija Felt avasi kokouksen klo 12.35 sekä 
toivotti osallistujat tervetulleiksi kokoukseen. Ohjausryhmän kokouksiin on kutsuttu uusina 
asiantuntijajäseninä tietohallintojohtaja Erja Nokkanen Opetushallituksesta sekä kehitysjohtaja Jaakko 
Westerlund KEHA-keskuksesta (varajäsen maksatusjohtaja Pauliina Smolander). 

2) Asialistan läpikäynti 

Käytiin läpi kokouksen asialista ja hyväksyttiin se muutoksitta. 

3) Edellisen kokouksen muistio (liite 1) 

Hyväksyttiin edellisen kokouksen muistio muutoksitta. 

4) Palvelukokonaisuuden valmistelun eteneminen – tilannekatsaus 

Hankevastaava, erityisasiantuntija Tomi Kytölä esitteli palvelukokonaisuuden tilannekuvaa (liite 2). 

Hanketoimistossa toteutuneen henkilöstövaihdoksen myötä valmistellaan uuden työntekijän 

rekrytointia. Aloitusajankohta on vuoden 2023 alussa. RRF-prosessit ovat lähtökohtaisesti hitaita ja 

EU-komissiosta saatu ohjeistus on saatu viiveellä. Myös Suomen saannon pienentyminen vaikuttaa 

hankkeen työskentelyaikatauluihin. Näistä syistä johtuen suunniteltu etenemistahti ei ole 

täysimääräisesti toteutunut.  

Hallintosopimus (OKM, TEM, OPH, KEHA-keskus) on viimeistelty ja lähdössä allekirjoitukseen. JOD-

palveluiden linjausten seuranta on annettu ohjausryhmälle tiedoksi (ks. erillinen liite). Syksyn 2022 

aikana on tehty linjauksia palveluihin liittyen sekä selvityksiä joidenkin palvelujen osalta. Uusia 

työryhmiä on perustettu (ohjauksen teemaryhmä sekä etiikkatyöryhmä) ja ne aloittavat toimintansa 

marraskuussa 2022. 

Arkkitehtuurityöryhmän työ etenee viikoittaisten kokousten ja työpajojen myötä. 

Tavoitearkkitehtuuriraportin päivittäminen on parhaillaan käynnissä. Kokous Digivisio 2030-

https://tila.tiimeri.fi/sites/vn-jatk_opp_digit_palvkok/Ohjausryhm/2022%20kokoukset%20ja%20työpajat/22-08%20Kokous%2026.9.2022/Muistio_JOD_ohry_260922.docx?d=wc2e438da984d4f4db64fc241d49731a4
https://tila.tiimeri.fi/sites/vn-jatk_opp_digit_palvkok/Ohjausryhm/2022%20kokoukset%20ja%20työpajat/22-09%20Kokous%2031.10.2022/Liite%202_JOD_tilannekuva_ohry_311022.pptx?d=w7c22e9639aee4e089559675469a097b0
https://tila.tiimeri.fi/sites/vn-jatk_opp_digit_palvkok/Ohjausryhm/2022%20kokoukset%20ja%20työpajat/22-09%20Kokous%2031.10.2022/Liite3_palveluiden_linjausten_edistymisen_seuranta_31102022.pptx?d=wb054f0677d684fa5a84807f3d851e438


osahankkeen kanssa on pidetty 31.10.22. Lisäksi tulossa on työpaja Digivisio 2030 (3.11.22) 

asiantuntijoiden kanssa, jonka teemoja ovat palveluiden yhdistäminen sekä jatkuvan oppimisen 

digitalisaatio-ohjelma kokonaisuudessaan. Valmistelussa on myös toinen arkkitehtuurityöpaja 

vuodelle 2022 (käyttötapaukset/palvelut/prosessit/käsitemallit). Kokonaisarkkitehtuurityön tueksi 

hankitaan tietoarkkitehtuuriosaamista CSC:ltä olemassa olevan sopimuksen puitteissa. 

Lainsäädäntö- ja etiikkatyöryhmän puheenjohtaja, hallitusneuvos Sami Aalto kertoi, että työryhmässä 

on käsitelty sekä osaamisprofiilin että koko palvelukokonaisuuden tietosisältöjä sekä tehty alustavaa 

arviota lainvalmistelun tarpeesta ja laajuudesta. Lisäksi on ehdotettu tietosuojaselvityksen hankintaa, 

mikä tukisi myös lainsäädännönvalmistelua. Tietosuojavaikutusten arviointi kannattaa aloittaa 

mahdollisimman varhaisessa vaiheessa, koska se edesauttaa myös palvelujen käyttöönottoa.  

Tomi Kytölä esitteli luonnosta JOD-hankkeen ekosysteemistä. Tavoitteena on luoda uusia 

mahdollisuuksia palvelujen kehittämiselle yhteisen toimintakulttuurin luomisen sekä yhdessä 

tekemisen kautta. Olennaista on luoda yhteinen ymmärrys ja tahtotila tulevaisuuden ratkaisuista. 

Hankkeen ohjausryhmälle ehdotettiin toteuttavaksi erillinen työpaja aiheesta. Työpaja sovittiin 

pidettäväksi 22.11.2022.  

Esiteltiin JOD-hankkeen raportointia EU-komissiolle. Laki Euroopan unionin elpymis- ja 

palautumistukivälineen hallinnoinnista, valvonnasta ja tarkastuksesta 537/2022 astui voimaan 

4.7.2022. Väliraportointi tehtiin Valtiokonttorin RRF-järjestelmän kautta 7.10.2022. Lisäksi luotiin 

ensimmäinen ehdotus HVJ -järjestelyistä sekä raportoinnista ja hyväksymisestä vastaavien tahojen 

osalta. Suomen RRP-suunnitelman päivitys on meneillään ja ehdotus päivitetystä suunnitelmasta on 

lähetetty komissiolle. Lisätietoa päivitetyn suunnitelman käsittelystä ei ole toistaiseksi 

saatavilla. Myöskään tarkkaa päivämäärää ei ole tiedossa, milloin mahdollinen päivitetty 

tavoitearkkitehtuuriraportti tulee toimittaa komissiolle. Digivisio 2030-osahanke on tehnyt 

tavoitearkkitehtuurin päivityksen osalta ehdotuksen. Ehdotusta käsitellään vielä 

yhteisessä kokouksessa Digivisio 2030-osahankkeen kanssa. 

Valtiovarainministeriön toimenpidepyyntö operatiivisiin järjestelyihin liittyen saatiin edellisen 

ohjausryhmän kokouksen jälkeen (28.9.2022). Hanketta ja toteutusvaiheen suunnittelua 

on jatkettu kokonaisarkkitehtuurin pohjalta. Lokakuussa vastattiin komission kommentteihin 

operatiivisia järjestelyjä koskien. Komissiolle on esitetty välitavoitteeksi väliraportin toimittamista, 

Johdon vahvistuslausuma on valmisteilla (ks. dia 16). 

Lopuksi käytiin läpi JOD-hankkeen käynnissä olevia kilpailutuksia ja hankintoja. 

Koulutustarjontapalvelun kilpailuvaikutusten arviointiin liittyvän selvityksen hankintaa on valmisteltu 

ministeriöissä. Ensimmäiseen hankintakilpailutukseen Hanselin minikisa-apurissa ei saatu yhtään 

tarjousta, joten uusintakierros lähti isommalle toimittajajoukolle. Jatkuvan oppimisen sanastotyön 

hankintaa viimeistellään. Arkkitehtuurityön ja analytiikan osalta edistetään hankintojen valmistelua. 

Muita hankintoja ovat työskentelyalusta, tietosuojaselvitys sekä viestintähankinnat. 

 

5) Päätösasiat  

Hankevastaava, johtava asiantuntija Tiina Salminen esitteli petosriskiarviointiin liittyvää 

valmistelutyötä (liite 5). Komissio suosittaa, että hallintoviranomaiset soveltavat petosriskiin 

ennakoivaa, jäsenneltyä ja kohdennettua lähestymistapaa. Riskienhallinnan tavoitteena on tunnistaa 

ja arvioida ministeriön/-öiden vastuulla olevien prosessien ja menettelyjen petosriskit sekä määrittää 

ja ottaa käyttöön todetut riskit huomioon ottaen tehokkaat ja oikeasuhteiset 

riskienhallintatoimenpiteet. Lisäksi tavoitteena on arvioida riskejä jatkuvasti ja seurata toimenpiteiden 

toteutusta osana RRF -työn ohjausta ja johtamista. Riskejä on arvioitu JOD-hanketiimissä 

yhteistyössä ydintoimijoiden (OPH, KEHA) kanssa. Lisäksi dokumenttia ovat katselmoineet OKM:n 

taloushallinnon edustaja sekä ministeriöiden RRF-asiantuntijat. Aihe tuodaan tiedoksi ohjausryhmän 

kokoukseen vähintään kerran vuodessa. Ohjausryhmän puheenjohtaja Teija Felt kiitti hanketoimistoa 

hyvästä valmistelutyöstä. Sovittiin, että mahdolliset korjausehdotukset tähän dokumenttiin välitetään 

hanketoimistoon. 

https://tila.tiimeri.fi/sites/vn-jatk_opp_digit_palvkok/Ohjausryhm/2022%20kokoukset%20ja%20työpajat/22-09%20Kokous%2031.10.2022/Liite_5_petosriskiarviointi.pptx?d=w589835054b4b4ca1b9ae1a55ae4d29c6


6) Tiedoksi 

Ei tiedotettavia asioita. 

7) Muut asiat 

Ei muita esille nostettavia asioita. 

8) Seuraava kokous 

Seuraava kokous on Teams-kokouksena 28.11.22. Asialistalle tulee JOD-hankkeen riskianalyysi. 
Vuoden 2022 viimeinen kokous pidetään hybridi-kokouksena 19.12.22. 

9) Kokouksen päättäminen 

Ohjausryhmän varapuheenjohtaja Teija Felt päätti kokouksen klo 14.05. 

 

 

 

 


